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BRMG.0012.62.2024/KSBiNW   
 

PROTOKÓŁ NR 04–04/2024 
 

Z czwartego posiedzenia Komisji Strategii, Budżetu i Nadzoru Właścicielskiego          
Rady Miasta Gdańska w IX Kadencji Rady Miasta Gdańska, które odbyło się                      
26 sierpnia 2024 roku, a rozpoczęło się o godz. 16:00 w Sali Seàna Lestera nr 003 w 
Nowym Ratuszu w Gdańsku przy ul. Wały Jagiellońskie 1. 
 

Na ośmiu członków Komisji Strategii, Budżetu i Nadzoru Właścicielskiego Rady Miasta 
Gdańska w posiedzeniu uczestniczyło siedmiu, czyli było quorum do podejmowania 
prawomocnych decyzji. 
Nieobecna radna Agnieszka Bartków. 
 

Obecni: według załączonych list obecności, które stanowią załączniki nr 1 (lista 
członków Komisji) i nr 2 (lista gości) do protokołu. 
 

Radny Jan Perucki – Przewodniczący Komisji Strategii, Budżetu i Nadzoru 
Właścicielskiego RMG prowadzący obrady, otworzył 4 posiedzenie Komisji, stwierdził 
quorum, powitał zebranych i powiedział, że porządek obrad został w terminie 
regulaminowym drogą elektroniczną wysłany do radnych - porządek stanowi załącznik 
nr 3 do protokołu.  
 

1. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie utworzenia jednostki budżetowej „Gdańskie Centrum Usług Wspólnych” 
poprzez połączenie Centrum Obsługi Placówek Oświatowych Nr 1 w Gdańsku i 
Zespołu Ekonomiczno – Administracyjnego Szkół w Gdańsku oraz nadania jej 
statutu – druk nr 73. 

Przedstawia: Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Gdańskiego Centrum Usług Wspólnych  
 

2. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie określenia 
wysokości i trybu przyznania jednorazowej pomocy finansowej na 
zagospodarowanie dla rodzin repatrianckich z Kazachstanu, zaproszonych na pobyt 
stały do Gdańska – druk nr 72. 

Przedstawia: Pan Damian Awieruszko – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
 

3. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę Rady 
Miasta Gdańska w sprawie określenia źródeł dochodów własnych gromadzonych na 
wydzielonym rachunku i ich przeznaczenia oraz sposobu i trybu sporządzania 
planów finansowych dla wydzielonych rachunków dochodów własnych 
samorządowych jednostek budżetowych – druk nr 71. 
Przedstawia: Pani Bogumiła Bieniasz – p.o. Dyrektora Wydziału Edukacji 
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4. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie upoważnienia 
dyrektorów jednostek oświatowych Gminy Miasta Gdańska do załatwiania 
indywidualnych spraw z zakresu administracji publicznej w zakresie stosowania ulg 
w spłacie niepodatkowych należności budżetowych o charakterze 
publicznoprawnym – druk nr 81. 
Przedstawia: Pani Bogumiła Bieniasz – p.o. Dyrektora Wydziału Edukacji 
 

5. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia zgody na 
zawarcie kolejnych umów dzierżawy z dotychczasowymi dzierżawcami – druk nr 80. 
Przedstawia: Pani Barbara Tusk – Zastępca Dyrektora ds. Przestrzeni Publicznej Gdańskiego Zarządu 
Dróg i Zieleni 
 

6. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie powierzenia Prezydentowi Miasta Gdańska uprawnień w zakresie 
ustalania wysokości niektórych cen i opłat za usługi komunalne o charakterze 
użyteczności publicznej oraz za korzystanie z gminnych obiektów i urządzeń 
użyteczności publicznej – druk nr 79.  
Przedstawia: Pani Olga Goitowska – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
 

7. Omówienie wykonania budżetu Miasta Gdańska za I półrocze 2024 r. 
Przedstawia: Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 
 

8. Wnioski Komisji do projektu budżetu Miasta Gdańska na rok 2025. 
9. Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 

 

Uwag do porządku obrad nie było. Komisja przeszła do omawiania poszczególnych 
punktów.  

 

PUNKT – 1  

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie utworzenia jednostki budżetowej „Gdańskie Centrum Usług Wspólnych” 
poprzez połączenie Centrum Obsługi Placówek Oświatowych Nr 1 w Gdańsku i 
Zespołu Ekonomiczno-Administracyjnego Szkół w Gdańsku oraz nadania jej statutu 
– druk nr 73. 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z V sesji Rady Miasta Gdańska z 29 
sierpnia 2024 r. – sprawa BRMG.0006.212.2024). 
 

Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska w imieniu wnioskodawcy przedstawiła 
projekt uchwały. 
Powiedziała: moja obecność dlatego, że Gdańskie Centrum Usług Wspólnych jest w pionie 
finansowym, w związku z tym zwolniłam z obowiązku pana dyrektora, zresztą pan 
dyrektor jest na urlopie. Sama zmiana treści uchwały to jest tak naprawdę zmiana w 
załączniku nr 4, ponieważ wszystkie jednostki, które są obsługiwane przez Gdańskie 
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Centrum Usług Wspólnych są wymienione literalnie w uchwale i w związku z tym, że 
nastąpiły zmiany w nazewnictwie czy w sieci szkół jest konieczność automatycznego 
skorygowania zapisów i tak naprawdę są trzy zmiany. Zespół Szkół Ogólnokształcących nr 
5 i Zespół Szkół Ogólnokształcących nr 13 są wykreślane z załącznika, a w to miejsce 
pojawia się IV Liceum Ogólnokształcące, które wcześniej było Zespołem Szkół nr 5 oraz III 
Liceum Ogólnokształcące, które było w Zespole Szkół nr 13 i koryguje się nazwy szkoły. 
Dotychczasowa nazwa Zespół Szkół Architektury Krajobrazu i Handlowo-Usługowych 
uzyskuje nazwę Zespół Szkół Architektoniczno-Projektowych im. Władysława Szafera w 
Gdańsku z siedzibą przy ul. Józefa Czyżewskiego 31. To są te wszystkie zmiany.      

 

Przewodniczący Jan Perucki podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a 
następnie otworzył dyskusję i powiedział, że lista szkół łącznie 33 pozycje one są nie 
zmienione.   
 

Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 
Tak naprawdę wszystkie szkoły, które mogą być już są obsługiwane przez Gdańskie 
Centrum Usług Wspólnych i jeżeli cokolwiek się pojawi to już z innej kategorii wtedy.  
 

Radny Jan Perucki – Przewodniczący Komisji 
Taka koordynacja może przynosić wymierne korzyści finansowe.  
 

Radny Andrzej Skiba – członek Komisji 
Tylko chciałem się upewnić czy dobrze zrozumiałem, bardziej zmiana natury 
porządkującej, ale bez skutków finansowych?  
 

Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 
Odtworzenie nazw zmienionych.  
 

Następnie z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, Przewodniczący poddał pod 
głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 
zawartego w druku nr 73. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii, Budżetu i Nadzoru Właścicielskiego Rady Miasta Gdańska wysłuchała 
informacji i wyjaśnień przedstawionych przez Panią Izabelę Kuś – Skarbnik Miasta 
Gdańska, a następnie w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 7 głosami 
za, przyjęła i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 73. (Opinia 
nr 04-04/51-51/2024) 

PUNKT – 2  

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie określenia 
wysokości i trybu przyznania jednorazowej pomocy finansowej na 
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zagospodarowanie dla rodzin repatrianckich z Kazachstanu, zaproszonych na pobyt 
stały do Gdańska – druk nr 72. 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z V sesji Rady Miasta Gdańska z 29 
sierpnia 2024 r. – sprawa BRMG.0006.211.2024). 
 

Pan Damian Awieruszko – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego w 
imieniu wnioskodawcy przedstawił projekt uchwały. 
Powiedział: szanowna Komisjo, szanowny panie Przewodniczący, tradycyjnie w wykonaniu 
uchwały marcowej, która zapraszała rodziny repatrianckie do Polski przyznajemy pomoc 
finansową w formie pieniężnej na pokrycie kosztów pobytu dla tychże rodzin. Tutaj jest 
po 10 000 zł na osobę, widać w załączniku w zależności od liczebności rodziny wychodzi 
tam od 20 000 do 50 000 zł. Rodziny są już w trakcie wyboru mieszkań z zasobów 
komunalnych. Dwie już się zdecydowały, dwie jeszcze są w trakcie. Prawdopodobnie mają 
wczesną jesienią się repatriować z Kazachstanu. Proszę o pozytywną opinię dla projektu 
uchwały.      

 

Przewodniczący Jan Perucki podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a 
następnie otworzył dyskusję i zadał pytanie odnośnie listy kolejkowej czy też oczekiwań 
repatriantów co do skorzystania z tego programu. Czy tych chętnych jest wielu? Kiedyś to 
było, dwa, trzy lata temu podejmowaliśmy co roku uchwałę dotyczącą dwóch rodzin, a od 
dwóch lat bodajże dotyczą one czterech rodzin i jak to jest jeżeli chodzi o to 
zainteresowanie właśnie tym programem?   
 

Pan Damian Awieruszko – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
To dalej jest więcej niż 4. Teraz nie pamiętam, bo to tak wpływało, cykało i nie pamiętam 
ile dokładnie było, ale tak z 10 było na ten rok tych rodzin chętnych. To jest tak, że nie tylko 
Gdańsk zaprasza, lecz cała Polska w różne miejsca i nasze palcówki dyplomatyczne w 
Kazachstanie tam działają prężnie i z drugiej strony tamtejsze organizacje też działają 
prężnie, więc jakby potrzeby zgłaszające się nie maleją. To nie ma się ku wymarciu. 
Chociaż patrząc na to, że trwa to już dwadzieścia parę lat to można by się spodziewać, że 
to  jest jakaś liczba zamknięta, ale póki co tak nie jest, u nas tego nie widać. Nie wiem jak 
jesteśmy w stosunku do innych miejscowości w kraju, czy jesteśmy bardziej atrakcyjni z 
jakiś powodów i dlaczego tak to wygląda, ale na pewno u nas nie widać wygasania.   
 

Radny Andrzej Skiba – członek Komisji 
Chciałem dodać, że działanie potrzebne i z punktu widzenia symbolicznego, ale też 
realnego. Symbolicznego, bo nie trzeba chyba nikomu tłumaczyć dlaczego jest to zasadne, 
ale też realnego, bo jednak te rodziny konsekwentnie do Gdańska przybywają. Co do kwot 
to myślę, że nie budzą one najmniejszych wątpliwości, natomiast chciałem podpytać przy 
okazji czy coś wiadomo czy kwoty tego rzędu w sytuacji, gdy rodziny otrzymują mieszkanie 
z zasobu gminnego czy to znacząco jakoś ułatwia czy bardziej jest taką kroplą w morzu 
potrzeb tych, którzy jednak z tej nieludzkiej ziemi wracają do swojej ojczyzny.   
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Pan Damian Awieruszko – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
W większości … inaczej, na pewno by się znalazł ktoś kto będzie miał odmienne zdanie, jak 
zawsze różni klienci procesu się trafiają, natomiast zdecydowana większość osób 
przyjeżdża i de facto idzie z marszu do pracy. Nie ma tu jakiś strasznych problemów, żeby 
nie mogli wejść na nasz rynek. Nawet jeżeli czasem jest bariera językowa, bo ona bywa 
oczywiście i kończą kursy na miejscu, pewnie jeszcze z tradycji rodzinnej wynika, 
natomiast czasem jest to bariera, a teraz przy obecnej sytuacji na rynku, gdzie w wielu 
miejscach pracy w Gdańsku również się mówi wielojęzycznie, w tym po rosyjsku czy po 
ukraińsku to w ogóle już wchodzą w nasz rynek pracy jak w masło. Nie ma z tym 
najmniejszego problemu. Może wcześniej było inaczej, ale już nie. Też staramy się w 
związku z tym, że mamy tych ofert więcej niż możemy przyjąć to zawsze staramy się 
promować te rodziny, które rokują dobrze możliwość osiedlania się i podjęcia realnej 
pracy w społeczeństwie i na naszym rynku.  
 

Radny Andrzej Skiba – członek Komisji 
Dziękuję.   
 

Następnie z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, Przewodniczący poddał pod 
głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 
zawartego w druku nr 72. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii, Budżetu i Nadzoru Właścicielskiego Rady Miasta Gdańska wysłuchała 
informacji i wyjaśnień przedstawionych przez Pana Damiana Awieruszko – Zastępcę 
Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego, a następnie w wyniku przeprowadzonego 
głosowania, jednogłośnie - 7 głosami za, przyjęła i pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały, zawarty w druku nr 72. (Opinia nr 04-04/52-52/2024) 

PUNKT – 3  

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę Rady 
Miasta Gdańska w sprawie określenia źródeł dochodów własnych gromadzonych na 
wydzielonym rachunku i ich przeznaczenia oraz sposobu i trybu sporządzania 
planów finansowych dla wydzielonych rachunków dochodów własnych 
samorządowych jednostek budżetowych – druk nr 71. 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z V sesji Rady Miasta Gdańska z 29 
sierpnia 2024 r. – sprawa BRMG.0006.210.2024). 
 

Pani Renata Topór – Zastępca Dyrektora Wydziału Edukacji w imieniu wnioskodawcy 
przedstawiła projekt uchwały. 
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Powiedziała: to jest konsekwencja zmian tak jak w pierwszej uchwale, którą omawiała pani 
Skarbnik, to są zapisy stricte techniczne i ta uchwał również ma załącznik z wykazem 
jednostek i to jest tego samego typu jakby zmiana, że skreśla się Zespół Szkół 
Ogólnokształcących nr 5, dodaje się IV Liceum Ogólnokształcące, skreśla się Zespół Szkół 
Ogólnokształcących nr 13, dodaje się III Liceum Ogólnokształcące i trzecia zmiana to jest 
zmiana nazwy jednostki, zmienia się nazwę Zespołu Szkół Architektury Krajobrazu i 
Handlowo-Usługowych na Zespół Szkół Architektoniczno-Projektowych. To jest też zmiana 
techniczna i bardzo proszę o pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały.    

 

Przewodniczący Jan Perucki podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a 
następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji  poddał pod głosowanie przyjęcie i 
pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego w druku nr 71. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii, Budżetu i Nadzoru Właścicielskiego Rady Miasta Gdańska wysłuchała 
informacji i wyjaśnień przedstawionych przez Panią Renatę Topór – Zastępcę Dyrektora 
Wydziału Edukacji, a następnie w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 
7 głosami za, przyjęła i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 
71. (Opinia nr 04-04/53-53/2024) 

PUNKT – 4  

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie upoważnienia 
dyrektorów jednostek oświatowych Gminy Miasta Gdańska do załatwiania 
indywidualnych spraw z zakresu administracji publicznej w zakresie stosowania ulg 
w spłacie niepodatkowych należności budżetowych o charakterze 
publicznoprawnym – druk nr 81. 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z V sesji Rady Miasta Gdańska z 29 
sierpnia 2024 r. – sprawa BRMG.0006.220.2024). 
 

Pani Renata Topór – Zastępca Dyrektora Wydziału Edukacji w imieniu wnioskodawcy 
przedstawiła projekt uchwały. 
Powiedziała: to jest następna uchwała, która również zawiera załącznik czyli wykaz 
placówek i to jest ten sam typ zmian, które przywołałam przy druku nr 71, czyli uchwała 
również posiada załącznik i te zmiany techniczne musza być w tej uchwale dokonane, 
także bardzo proszę o pozytywne zaopiniowanie również projektu tej uchwały.    

 

Przewodniczący Jan Perucki podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a 
następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji  poddał pod głosowanie przyjęcie i 
pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego w druku nr 81. 
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USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii, Budżetu i Nadzoru Właścicielskiego Rady Miasta Gdańska wysłuchała 
informacji i wyjaśnień przedstawionych przez Panią Renatę Topór – Zastępcę Dyrektora 
Wydziału Edukacji, a następnie w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 
7 głosami za, przyjęła i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 
81. (Opinia nr 04-04/54-54/2024) 

PUNKT – 5  

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia zgody na 
zawarcie kolejnych umów dzierżawy z dotychczasowymi dzierżawcami – druk nr 80. 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z V sesji Rady Miasta Gdańska z 29 
sierpnia 2024 r. – sprawa BRMG.0006.219.2024). 
 

Pani Ewelina Latoszewska – Dyrektor Biura Zieleni w Gdańskim Zarządzie Dróg i 
Zieleni w imieniu wnioskodawcy przedstawiła projekt uchwały. 
Powiedziała: projekt uchwały został opracowany na podstawie ustawy o samorządzie 
gminnym oraz ustawy o gospodarce nieruchomościami. Dotyczy on wyrażenia zgody na 
zawarcie umów dzierżawy na kolejny okres 3 lat z mieszkańcami Gdańska w sześciu 
lokalizacjach, które są przedstawione w załączniku do projektu uchwały. W sumie 
będziemy zawierać umowy z 43 mieszkańcami Gdańska. Łączna powierzchnia, którą 
będziemy dzierżawić na prowadzenie działalności ogrodniczej, ogrodów takich 
przydomowych stanowiących przedłużenie ogrodów prywatnych, na gruntach leśnych to 
jest ponad hektar powierzchni, także nie duża powierzchnia, a jednak niezwykle ważna 
dla mieszkańców pozwalająca im też na rekreację i wypoczynek i dbanie o te terenów 
również. Także proszę o pozytywne zaopiniowanie.    

 

Przewodniczący Jan Perucki podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a 
następnie otworzył dyskusję i powiedział: ta uchwała, czy ten projekt uchwały to jest 
przedłużenie ustawy o gospodarce nieruchomościami i możliwością, a w zasadzie 
przedłużeniem tego stanu faktycznego, który występuje dzisiaj czyli dzierżawa tych 
terenów przydomowych.   
 

Radny Andrzej Skiba – członek Komisji 
Chciałem podpytać o nr 5, ul. Wrzosy, sprawdzam jeszcze jaka to jest przestrzeń. Czy 
można kilka słów więcej prosić na temat tego obszaru?  
 

Pani Ewelina Latoszewska – Dyrektor Biura Zieleni w Gdańskim Zarządzie Dróg i 
Zieleni 
Dokładnie panu radnemu nie odpowiem na to pytanie, natomiast jest to akurat ta 
lokalizacja, bo dwie lokalizacje są takie, czyli przy ul. Wrzosy i przy ul. Migowskiej, gdzie te 
lokalizacje terenów pod dzierżawę nie przylegają do ogrodów mieszkańców Gdańska, 
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tylko są jakby po drugiej stronie ulicy w bliskiej odległości, jednak mają tutaj uzasadnienie  
czy chęci do tego, żeby te tereny dzierżawić. Natomiast ta działka przewidziana jest z tego 
co wiem w planie miejscowym chyba pod zabudowę.  
 

Radny Jan Perucki – Przewodniczący Komisji 
Natomiast ta dzierżawa, o której cały czas rozmawiamy opiewa na umowę 3-letnią.  
 

Pani Ewelina Latoszewska – Dyrektor Biura Zieleni w Gdańskim Zarządzie Dróg i 
Zieleni 
Tak, 3 lata. Na dłuższy okres umów zawierać nie możemy, nadal są to grunty gminne.  
 

Radny Jan Perucki – Przewodniczący Komisji 
Tytułu własności się nie wyzbywamy.  
 

Następnie z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, Przewodniczący poddał pod 
głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 
zawartego w druku nr 80. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii, Budżetu i Nadzoru Właścicielskiego Rady Miasta Gdańska wysłuchała 
informacji i wyjaśnień przedstawionych przez Panią Ewelinę Latoszewską – Dyrektor Biura 
Zieleni w Gdańskim Zarządzie Dróg i Zieleni, a następnie w wyniku przeprowadzonego 
głosowania, jednogłośnie - 7 głosami za, przyjęła i pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały, zawarty w druku nr 80. (Opinia nr 04-04/55-55/2024) 

PUNKT – 6 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie powierzenia Prezydentowi Miasta Gdańska uprawnień w zakresie 
ustalania wysokości niektórych cen i opłat za usługi komunalne o charakterze 
użyteczności publicznej oraz za korzystanie z gminnych obiektów i urządzeń 
użyteczności publicznej – druk nr 79. 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z V sesji Rady Miasta Gdańska z 29 
sierpnia 2024 r. – sprawa BRMG.0006.218.2024). 
 

Pani Olga Goitowska – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej w imieniu 
wnioskodawcy przedstawiła projekt uchwały. 
Powiedziała: panie Przewodniczący, szanowni państwo tutaj musieliśmy wrócić do tej 
starej uchwały czyli z roku 2002, kiedy przekazano Prezydentowi uprawnienie pozwalające 
na ustalanie ceny „na bramie” można w skrócie powiedzieć za zagospodarowanie 
odpadów. Natomiast musimy pamiętać, że wówczas zostało to określone jako ustalenie 
wysokości opłat za przyjęcie odpadów komunalnych na wysypisku w Gdańsku Szadółkach. 
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Czyli jest to bardzo zawężony zakres uprawnień w tym zakresie. Biorąc pod uwagę, że 
jesteśmy w okresach rozruchu spalarni, czyli tutaj będziemy mówili o zagospodarowaniu 
odpadów nie tylko ograniczających się do terenu samego Zakładu Utylizacyjnego, ale też 
mówimy tutaj o całkowitym zagospodarowaniu odpadów, w związku z powyższym chcemy 
dostosować ten zapis do aktualnych potrzeb, czyli mówimy tutaj o zmianie polegającej na 
tym, że się zamiast tamtego zapisu dopisuje opłat za przyjęcie do zagospodarowania 
odpadów komunalnych czyli mówimy tutaj o takiej zmianie można powiedzieć 
kosmetycznej, natomiast ona jest absolutnie ważna z tytułu tego, że mówimy o 
całkowitym zagalopowaniu odpadów nie zawężając do samego składowiska.    

 

Przewodniczący Jan Perucki podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a 
następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji  poddał pod głosowanie przyjęcie i 
pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego w druku nr 79. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii, Budżetu i Nadzoru Właścicielskiego Rady Miasta Gdańska wysłuchała 
informacji i wyjaśnień przedstawionych przez Panią Olgę Goitowską – Dyrektor Wydziału 
Gospodarki Komunalnej, a następnie w wyniku przeprowadzonego głosowania, 6 głosami 
za, przy 0 głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się, przyjęła i pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 79. (Opinia nr 04-04/56-56/2024) 

 

PUNKT – 7 
Omówienie wykonania budżetu Miasta Gdańska za I półrocze 2024 roku.   
 

Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 
Panie Przewodniczący, szanowni państwo, od dwóch lat nie przygotowujemy takiego 
dużego, książkowego materiału opisowego do sprawozdania za I półrocze. Ten obowiązek 
został zniesiony w ustawie o finansach publicznych, niemniej umieszczamy na BIP-ie 
informację z wykonania w takich skondensowanych zestawieniach i też tak je omówię 
dzisiaj państwu. Jeśli chodzi o dochody to według planu na 30 czerwca tego roku dochody 
w wysokości 5 059 377 000 zł zostały zrealizowane w kwocie 2 823 357 000 zł. To jest 
wykonanie na poziomie 55,8%. Jeśli spojrzymy na strukturę dochodów to dochody bieżące 
versus dochody majątkowe to dochody bieżące planowane w wysokości 4 737 000 000 zł 
zrealizowaliśmy na poziomie 57,4%, czyli w wysokości 2 719 000 000 zł, zaś dochody 
majątkowe planowane w wysokości 321 000 000 zł zrealizowaliśmy na poziomie 32,22%, 
czyli w wysokości 103 500 000 zł.  
Dochody majątkowe to dochody ze sprzedaży nieruchomości, dotacje unijne i subwencja 
na układ drogowy do portu 8 mln zł i te 8 mln zł zostało zrealizowane w 100%. Dochody 
ze sprzedaży nieruchomości planowane na poziomie 53 mln zł też niemal w 100% 
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zrealizowane. Pozostała kwota ok 240 mln zł dotacje z Unii Europejskiej, poziom realizacji 
ok 15%, czyli 34 mln zł. Jeśli chodzi o dochody bieżące to tak naprawdę dochody z 
podatków PIT i CIT przychodzą w 1/12 wiec są zrealizowane dokładnie w 50%. Podatek od 
nieruchomości realizacja na poziomie 54%. Takie wybijające się dochody bieżące to ze 
sprzedaży 100%, przekształcenie prawa użytkowania wieczystego planowane na poziomie 
2 964 000 zł zrealizowane w niemal 160%. Udział w dochodach uzyskiwanych z 
gospodarowania nieruchomościami Skarbu Państwa z 15 375 000 zł zrealizowaliśmy już 
115%.  
Jeśli mówimy o wydatkach to wydatki ogółem planowane na poziomie 5 811 750 000 zł 
realizowaliśmy na poziomie 43,6%, czyli powyżej 2,5 mld zł.  
Wydatki bieżące planowane na poziomie 4 679 000 000 zł wydatkowaliśmy do końca 
czerwca tego roku 2 291 000 000 zł i to jest 48,97%. Wydatki majątkowe planowane na 
poziomie 1 058 000 000 zł. wydatkowaliśmy 205 000 000 zł i to jest niecałe 20% wykonania 
planu. Jeśli chodzi o przychody to planowany dług czyli kredyty planowane na poziomie 
587 000 000 zł, sprzedaż papierów wartościowych 178 000 000 zł, nie zrealizowaliśmy 
kredytów oprócz pożyczki miejskiej 24 000 000 zł. To jest na modernizację kościoła Bożego 
Ciała. Żadnego innego długu jeszcze nie zaciągnęliśmy. Ponadto z przychodów wolne 
środki jako nadwyżka środków pieniężnych wprowadziliśmy do budżetu 12 973 000 zł po 
stronie planu zrealizowane jest na poziomie 18 347 000 zł. Nie wszystkie wolne środki 
jeszcze zostały umieszczone po stronie wydatków, także są nadplanowe przychody. Jeśli 
chodzi o rozchody udzieliliśmy z 3 200 000 zł udzieliliśmy pożyczki w wysokości 3 000 000 
zł. Z planowanych spłat kredytów na poziomie 67 000 000 zł spłaciliśmy 24 900 000 zł. 
Wynik budżetu czyli deficyt budżetowy z planowanego deficytu budżetowego w wysokości 
752 000 000 zł mamy aktualnie nadwyżkę w wysokości 289 000 000 zł. Jeśli spojrzymy na 
wynik operacyjny czyli zderzenie dochodów bieżących z wydatkami bieżącymi to z 
planowanego deficytu operacyjnego na poziomie 15 000 000 zł na koniec I półrocza 
mieliśmy nadwyżkę operacyjną w wysokości 391 000 000 zł. To są najważniejsze dane 
dotyczące budżetu.   
 

Radny Jan Perucki – Przewodniczący Komisji 
Czy ktoś z państwa chciałby zabrać głos?  
 
Radny Andrzej Skiba – członek Komisji 
Dziękuję bardzo. Chciałem podpytać panią Skarbnik czy na chwilę obecną jakieś 
zagrożenia dla realizacji budżetu pani Skarbnik dostrzega? Wnioskuję z odpowiedzi, że nie, 
ale wolę dopytać.  
 

Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 
Jeszcze nie poradziliśmy sobie z wyprowadzeniem planu związanego z wydatkami 
bieżącymi dla edukacji, ponieważ każda zmiana, a w tym roku były duże zmiany związane 
z regulacją wynagrodzeń dla nauczycieli ma swoje skutki na wysokość dotacji płaconej dla 
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placówek oświatowych i przedszkoli i szkół i te dane są aktualizowane, więc tutaj jeszcze 
mamy do zrobienia, do wprowadzenia środki. Na sesji wrześniowej zaproponujemy 
odpowiednią zmianę. Czyli standardowo jak zawsze edukacja jest taką bolączką Skarbnika 
praktycznie przez cały rok i tu jest najpoważniejsze zagrożenie. Dodatkowo też zmiana 
widełek w rozporządzeniu o wynagrodzeniach pracowników samorządowych, gdzie 
podniesiono widełki dolne wynagrodzeń, 100% pracowników administracji i obsługi 
dostanie podwyżkę wynikającą ze zmiany tego rozporządzenia ze skutkiem ok 12 mln zł 
dla budżetu, więc to też jest przede mną.  
 

Radny Andrzej Skiba – członek Komisji 
Jeszcze jedno pytanie, czy obok tej kwestii edukacji jak rozumiem kwestii minimalnego 
wynagrodzenia czy patrząc tak na dane makro w polskiej gospodarce czy jakieś jeszcze są 
sygnały, które mogą wpływać na budżet w pani odczuciu, na realizację budżetu w 
Gdańsku?  
 

Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 
W tym roku nie, aczkolwiek właściwie cały czas mam drzwi otwarte i odwiedziny różnych 
przedstawicieli różnych jednostek dlatego, że praktycznie cały rok trwają przetargi na 
różnego typu usługi, które się kończą w bieżącym roku, albo po kilku latach i Gdański 
Zarząd Dróg i Zieleni w tej chwili zderzył się z dużym przyrostem cen usług związanych ze 
sprzątaniem ulic. Być może to jeszcze nie w tym roku skutek, ale w przyszłym roku na 
pewno trzeba będzie podnieść wydatki akurat na tego typu rodzaj usług.  
 

Radny Andrzej Skiba – członek Komisji 
Dziękuję.  
 

Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 
Jeszcze jesteśmy świeżo po otwarciu ofert na przewozy dzieci z niepełnosprawnością, 
chyba o 50% przekroczona została kwota, którą planowaliśmy, więc to też znowu nie ten 
rok, ale bardzo dużo przetargów będzie miało swoje skutki na przyszły rok.  
 

Radny Andrzej Skiba – członek Komisji 
Dziękuję.    
 

Radny Jan Perucki – Przewodniczący Komisji 
Jeszcze drążąc kwestie edukacji czy przewidujemy jeszcze jakąś uzupełniającą subwencję 
czy też wyrównującą?  
 

Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 
Tak, przewidujemy, dlatego czekam, nie mówię o zagrożeniach, bo widzę, gdzie są braki, 
ale też obietnica pana ministra, która padła w zeszłym tygodniu, że pojawią się dodatkowe 
środki dla samorządów, zadeklarowano 10 mld zł. Nie znamy mechanizmu podziału tych 
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środków, ale tak naprawdę każdą kwotę przyjmiemy. Obawiam się, że większość tej kwoty 
jeśli nie cała pójdzie na edukację, ale przynajmniej tyle dobrego. Cokolwiek zostanie to 
wydaje mi się, że będziemy rezygnować po prostu z kredytów po to, żeby dbać o budżet i 
dać sobie szansę na zaciąganie kredytów w przyszłości, czyli budowanie limitów na 
inwestycje, więc taka strategia.  
 
Radny Jan Perucki – Przewodniczący Komisji 
Czy jeszcze ktoś z państwa ma jakieś pytania?  
 
Radny Wojciech Błaszkowski – Wiceprzewodniczący Komisji 
Jeśli mogę, a propos takiego systemowego rozwiązania dotyczącego finansowania 
samorządu, bo tam dyskusje były i też mieliśmy okazję nawet być w sejmie przy tej okazji. 
Czy coś do przodu poszło w tym zakresie poza tymi 10 mld zł?  
 
Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 
Tak. Komisja Wspólna Rządu i Samorządu wydała pozytywną opinię właśnie w zeszłym 
tygodniu w środę, ale ta decyzja była poprzedzona szeregiem spotkań z negocjowaniem 
różnych uwag. Chwilę wcześniej, ja też uczestniczyłam w pracach takiego zespołu 
eksperckiego czyli spotkania przedstawicieli korporacji, samorządowców. Tak naprawdę 
każdy rodzaj samorządu ma swoje potrzeby, swoje oczekiwania i bardzo często one są 
sprzeczne ze sobą, więc też musieliśmy wypracować kompromis. Przygotowaliśmy ok 70 
uwag różnego typu do ustaw. Część z nich została przyjęta. Nowy projekt ustawy pojawił 
się tydzień temu w poniedziałek i dzięki temu już opinia mogła być wystawiona do nowego 
druku, który zobaczyliśmy.   
 
Radny Wojciech Błaszkowski – Wiceprzewodniczący Komisji 
Z punktu widzenia naszego samorządu dobrze to wygląda?  
 
Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 
Cały czas chwalimy ideę, ze jednak udział jest w dochodach, nie w podatkach, więc na 
pewno ten system będzie bardziej odporny na wszelkie polityczne decyzje związane z 
obniżaniem podatków i zwalnianiem poszczególnych grup, więc mając udział w 
dochodach to będzie ta neutralna część. To co było mniej satysfakcjonujące to sposób 
wyliczania potrzeb wydatkowych. On opiera się na mechanizmie czy na wzorach 
opracowanych czy zaproponowanych przez Bank Światowy. W 2018 roku został 
przygotowany taki projekt Bank Światowy robiąc badania ekonometryczno-statystyczne 
znalazł takie czynniki, które wpływają na wyliczenie potrzeb wydatkowych. My oceniliśmy 
je, że są bardzo teoretyczne. Nie do końca rozumiemy wyniki, które zostały wyplute z tego 
systemu. Zostały podstawione pewne dane do tego systemu i one nas zaskoczyły. Minister 
zgodziła się, bo to pani wiceminister z nami rozmawiała, ale też pan minister Domański 
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zgodził się, żeby te determinanty, wagi i kwoty przypisane do nich zostały wyciągnięte z 
ustawy i znajdą się w rozporządzeniu, więc to będzie taki dokument, który będzie można 
elastycznie też kształtować i to nie będzie na stałe wpisane w ustawie. Kolejna uwaga, my 
się bardzo skupiliśmy na wynikach na 2025 r., ale my z tą ustawą zostaniemy na długo, a 
ustawa ma taką cechę, że ona ma przepisy przejściowe na przyszły rok i tą ustawę 
zasadniczą, której wyniki zobaczymy dopiero za rok, więc tu mamy trochę wątpliwości 
czym to się dla nas skończy, niemniej dochody będą wyższe niż wynikało z wyliczeń według 
starego systemu, więc to tak.  
 
Radny Wojciech Błaszkowski – Wiceprzewodniczący Komisji 
Bardzo dziękuję.    
 
Radny Jan Perucki – Przewodniczący Komisji 
Możemy przyjąć, że ten punkt został omówiony. Wątki wyczerpaliśmy wszelkie, w związku 
z czym przejdźmy do wniosków Komisji.    
 

PUNKT – 8 
Wnioski Komisji do projektu budżetu Miasta Gdańska na rok 2025. 
 
Radny Jan Perucki – Przewodniczący Komisji 
Otwieram dyskusje, proszę o propozycje, które z naszej strony mogą paść i które być może 
przyjmiemy wspólnie jako Komisja. Kto z państwa chciałby jako pierwszy? Przygotowałem 
sobie listę, więc mogę jako pierwszy przedstawić. Oczywiście zdajemy sobie sprawę, że te 
prace nad budżetem chwilę już trwają, a ten projekt do połowy listopada otrzymamy, 
natomiast też jako wiodąca komisja możemy jakieś propozycje właśnie do budżetu jako 
radni indywidualnie, jako poszczególne komisje tematyczne wnosić i zdajemy sobie 
sprawę zwłaszcza pod kątem inwestycji, że to jest proces, który jest długoletni niekiedy i 
te płatności, czyli ta sfera finansowa może być w różnym okresie niekoniecznie w 
przyszłym roku ona musi nastąpić mimo, że np. jakaś inwestycja się rozpocznie, albo 
cokolwiek innego, ale ta płatność może być później, natomiast merytorycznie konkretne 
wydziały, a później na czele z panią Skarbnik było to zweryfikowane czy ten wniosek 
musiałby być jeżeli zostanie uznany za zasadny, albo ważniejszy od jakiś innych potrzeb, 
bo potrzeb zawsze będzie więcej oczywiście niż środków wolnych, w związku z czym po 
prostu jak ten wydział będzie opiniował.  
Więc tak na pewno kwestia, tu mówię raczej pro forma, bo cały czas te prace trwają i te 
finansowanie na pewno będzie zapewnione, ale oczywiście ul. Kielnieńska. Tam to jest też 
ulica, która jest częściowo finansowana z Polskiego Ładu, Kartuska do granicy miasta, 
Chełmińska, tam również potrzeba zaangażowania Wydziału Skarbu w wykup terenu, ul. 
Marsa na odcinku niewyremontowanym, bo to też GZDiZ musi zweryfikować o jakie 
odcinki chodzi, też będę służył oczywiście pomocą w tej materii, Herkulesa, Telewizyjna, 
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Goplańska, chodnik na Polanki, Inżynierska tam też wykup i chodnik, Wejhera i Junony. 
Też biuro z panią dyrektor z Biura Kultury rozmawialiśmy o wynagrodzeniach w obszarze 
kultury w naszych miejskich instytucjach jak te zarobki mają się do rynku pracy, w ogóle 
rynku i konkurencji, że niekoniecznie muszę pracować w sektorze kultury, bo 
gdzieniegdzie mogę mieć lepsze prace za względnie prostszą wykonywaną pracę. Co z 
wiatami przystankowymi. Jest program GPKM, który jednocześnie będzie realizował 
chociażby trasę tramwajową Gdańsk Południe - Wrzeszcz, ale też masa wiat przyjdzie na 
przystanki, ale czy jest jeszcze zapotrzebowanie takie to też bardziej informacja, a jeżeli 
nie to właśnie ze środkami, które będą mogły kolejne programy w tej materii po prostu 
pokryć. Kwestie remontów lokali komunalnych środków, a listy kolejkowej osób 
oczekujących jaka jest tendencja jeżeli chodzi właśnie o przyrost osób na tej liście osób 
oczekujących. Inwentaryzacja obiektów pod kątem infrastruktury zdatnej do ochrony 
ludności cywilnej, czyli jakieś ewentualnie schrony, etc., czyli jakiś taki raport, który 
chcielibyśmy, czy ja bym chciał, a może zaraz komisja by chciała w przyszłym roku usłyszeć 
i zobaczyć jakie budynki po prostu się nadają do tego, aby ludność cywilna mogła się 
schować w sytuacjach kryzysowych w nich, więc tutaj Wydział Bezpieczeństwa i 
Zarządzania Kryzysowego jako wydział merytoryczny dobrze by było gdyby zajął 
stanowisko czy taki dokument jest potrzebny, jak ustawodawca określił, a niekiedy nie 
określił właśnie tych wytycznych co tą infrastrukturą może być i oczywiście czy my możemy 
w związku z tym taki dokument w ogóle przygotować i czy on będzie do czegokolwiek 
pomocny, bo to nie chodzi oto, żeby tworzyć coś, żeby tworzyć i wydatkować środki i 
ostatnie dwie kwestie, czyli zapewnienie finansowania dla prawdopodobnie pierwszej 
płatności dla podmiotu, który będzie realizował centrum społeczno-kulturalne przy ul. 
Jednorożca i temat buspasowi, czyli jeżeli jesienią tego roku chcemy ogłaszać przetarg na 
realizację buspasów w ciągu ul. Spacerowej to też na 99% taka płatność jakaś musi być 
przewidziana w przyszłorocznym budżecie i rozpoznanie tematu ul. Słowackiego 
zwłaszcza na odcinku między ul. Budowlanych a ul. Potokową i możliwości realizacji tak 
dużego zadania i logistycznie skomplikowanego jak też budowa buspasa, to bardziej 
rozpoznanie na etapie dokumentacji projektowej tego zadania inwestycyjnego. Więc to 
jest cała moja litania jeżeli chodzi o takie moje potrzeby. Wydawałoby się, że jest ich dużo, 
ale większość z nich bardzo by pomogła w takiej codzienności mieszkańców, więc 
chciałbym, żebyśmy jako Komisja przyjęli te propozycje, albo też chciałbym usłyszeć uwagi 
z państwa strony co do tych propozycji. Większość z tych zadań jest w jakiś sposób gdzieś 
już zaplanowana, bądź też mogłaby zostać dzięki naszemu głosowi wpisana chociażby w 
program chodnikowy. Oczywiście mamy również inne instrumenty, interpelacje, ale 
uważam, że jako komisja moglibyśmy w tej materii właśnie zabrać głos. Czy ktoś z państwa 
miałby jakieś wnioski, uwagi co do przyszłorocznego budżetu, wnioski, żeby były zapisane.  
 
Radny Andrzej Skiba – członek Komisji 
Pytanie formalne, zgłaszamy słownie, czy na piśmie?  
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Radny Jan Perucki – Przewodniczący Komisji 
Dobrze by było, żebyśmy takie stanowisko jako komisja przyjęli wszyscy. Moglibyśmy się 
oczywiście drogą jeszcze elektroniczną porozumieć co do niektórych ustaleń, natomiast 
większość osób musi być za tak a nie inaczej przedstawioną propozycją, więc finalnie 
mogę to wszystko spisać, deklaruję się, te wszystkie propozycje i w ten sposób możemy 
ostatecznie podjąć decyzje głosując za, przeciw, wstrzymując się i jeżeli większość będzie 
za to takie wnioski przedstawimy do budżetu, natomiast też jeżeli ktoś z państwa chciałby 
teraz, na żywo jeszcze skonfrontować z tym co ja powiedziałem, albo mieć coś własnego 
to zamieniam się w słuch. 
 
Radny Andrzej Skiba – członek Komisji 
Wniosę też to w formie pisemnej od siebie, ale jedną ulicę dorzucę z Brzeźna. Myślę, że 
kolega Cezary też się zgodzi, mieszkańcy Brzeźna zgłaszali uwagi nam mailowo odnośnie 
ul. PCK chociażby. Wiem, że ulic do remontu w Gdańsku jest multum, ale jak był już 
przewodniczący uprzejmy podać szereg ulic to chociaż jedną na komisji rzucę z Brzeźna. 
Myślę, że będzie to zaakceptowane. Remont ul. PCK jeżeli chodzi o postulaty z uwagi na 
zdanie mieszkańców, zniszczenia nawierzchni na skutek działania ciężkiego sprzętu. 
Dorzucę coś jeszcze później od siebie, ale już w ramach innej procedury.  
 
Radny Jan Perucki – Przewodniczący Komisji 
Niw wchodząc w szczegóły. Ta PCK miałaby być realizowana ze środków bieżącego 
utrzymania dróg, czy w procesie inwestycyjnym? To też później determinuje kiedy ta 
inwestycja miałby mieć miejsce, kiedy byłoby wydatkowanie środków, ale w tym wypadku 
GZDiZ merytorycznie musiałby podjąć decyzję co jest wymaganego na PCK.     
 
Radny Cezary Śpiewak-Dowbór – członek Komisji 
Moje zgłoszenie z interpelacji z czerwca proponuję, żebyśmy zgłosili jako wnioski komisji 
do budżetu na 2025 r. środki na wymianę warstw ścieralnych nawierzchni ulic i tutaj 
proponuję ulice Dworska, ul. Łozy, ul. Kobieli, ul. Dunikowskiego, Al. Hallera na odcinku 
od skrzyżowania z ul. Czarny Dwór do skrzyżowania z ul. Wczasy, ul. Gałczyńskiego, ul. 
Gdańska na odcinku od skrzyżowania z ulicą Uczniowską do skrzyżowania z ul. PCK, ul. 
Polskiego Czerwonego Krzyża tak jak szanowny przedmówca zgłaszał i tak na szybko kilka 
ulic zgłaszam.  
 
Radny Andrzej Skiba – członek Komisji 
Dobre propozycje.  
 
Radny Jan Perucki – Przewodniczący Komisji 
Żeby nie wchodzić w te szczegóły co do tego czy to ma być wymiana wyłącznie warstwy 
ścieralnej, tego asfaltu to tutaj myślę, że dwóch panów kierowników z GZDiZ by podjęło 
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decyzję czy to wystarczy i czy to będzie gospodarne, bo być może te ulice wymagają 
większych jakiś nakładów finansowych, np. jakiś prac infrastruktury podziemnej, etc., ale 
tutaj nie będziemy wchodzić w te szczegóły, natomiast wyodrębnimy, że chodzi o 
nawierzchnię np. wcześniej wymienionych ulic, więc do dwóch panów radnych mam 
uprzejmą prośbę, żeby mogli mailem przesłać nam propozycję ulic, ewentualnie wskazać 
na odcinki, na których nam by zależało jako komisji i wtedy to wszystko wspólnie zbiorę i 
przedstawię państwu jako propozycję komisji, podam termin do kiedy będą zgłoszenia i 
to przyjmiemy jako wniosek komisji. Czy ktoś z państwa ma uwagi co do tej propozycji, 
którą teraz państwu przedstawiłem?  
 
Radny Cezary Śpiewak-Dowbór – członek Komisji 
Jaki mamy termin?  
 
Radny Jan Perucki – Przewodniczący Komisji 
Do końca sierpnia. Gdyby była taka potrzeba to moglibyśmy zwołać dodatkowe 
posiedzenie Komisji.  
 
Radny Cezary Śpiewak-Dowbór – członek Komisji 
Myśmy kiedyś na posiedzeniu Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej, tak pan 
przewodniczący procedował, więc tak robiliśmy, jako komisja przegłosowywaliśmy 
upoważnienie dla przewodniczącego komisji do zgłoszenia tych propozycji. Pan 
przewodniczący zbierał te wszystkie propozycje i je przekazywał w imieniu komisji. Daję 
ewentualnie pod rozwagę czy taka ścieżka byłaby optymalna.  
 
Radny Jan Perucki – Przewodniczący Komisji 
Zależałoby mi na tym, żeby jednak to był wniosek komisji, a nie indywidulany danego 
radnego czy to w roli przewodniczącego, czy nie, więc chciałbym, żeby była też wymiana 
myśli co do tych propozycji, bo być może nie będzie żadnych uwag co do ul. Polskiego 
Czerwonego Krzyża, a może jakieś będą uwagi. W większości przypadków raczej to są mało 
kontrowersyjne inwestycje, o które byśmy wnosili. Czy ktoś z państwa ma odmienne 
zdanie co do tak przedstawionej propozycji?  
 
Radny Cezary Śpiewak-Dowbór – członek Komisji 
Jest jeszcze jedna kwestia, zwołanie ewentualnie dodatkowego posiedzenia, bo inaczej się 
tego nie da zrobić.  
 
Radny Mateusz Skarbek – członek Komisji 
Może dzisiaj przyjmiemy o zwiększenie funduszu utrzymania o wskaźnik jakiś drugiego 
inwestycyjnego, a potem możemy ewentualnie decydować o konkretnych wnioskach. 
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Wniosek to wniosek i tak jego przyszłość jest niewiadoma. Poddaję pod refleksję, bo 
mamy na to jeszcze czas.  
 
Radny Cezary Śpiewak-Dowbór – członek Komisji 
Pytanie czy nie zrobić jednak tej konstrukcji upoważniając przewodniczącego. W 
uchwałach Rady Miasta też niejednokrotnie upoważniamy Przewodniczącą do np. 
doręczenia apelu Prezesowi Rady Ministrów.  
 
Radny Jan Perucki – Przewodniczący Komisji 
Mam taką propozycję, przyjmijmy funkcję upoważnienia przewodniczącego w formie 
głosowania. Zbiorę wszystkie wnioski w mailu i wyślę do wszystkich państwa. Jeżeli będą 
jakiekolwiek uwagi wówczas zaproponuję państwu dodatkowe posiedzenie Komisji w tym 
celu, a jeżeli takich uwag merytorycznych co do zgłoszonych propozycji poszczególnych 
nie będzie wówczas przyjmę, że to jest wszystko jest jednym naszym wspólnym wnioskiem 
jako komisji tematycznej.  
 
Radny Cezary Śpiewak-Dowbór – członek Komisji 
Bardzo dobra propozycja.      

USTALENIA KOMISJI                   
 

Komisja Strategii, Budżetu i Nadzoru Właścicielskiego Rady Miasta Gdańska w wyniku 
przeprowadzonego głosowania jednogłośnie 7 głosami za udzieliła Przewodniczącemu 
upoważnienia w kwestii zaproponowanej powyżej odnośnie wniosku Komisji.   

USTALENIA KOMISJI - WNIOSEK     

Komisja Strategii, Budżetu i Nadzoru Właścicielskiego Rady Miasta Gdańska zwraca się           
z prośbą do Pani Prezydent o ujęcie poniższych zadań w projekcie budżetu Miasta 
Gdańska na 2025 rok: 

 Poprawa stanu nawierzchni jezdni i chodników poprzez remonty w ramach 
bieżącego utrzymania dróg lub w procesie inwestycyjnym: 

- Polski Czerwony Krzyż; 
- Marsa (odcinek z płytami drogowymi); 
- Międzygwiezdna; 
- Gostyńska (na odcinku nieutwardzonym + potrzeba podziału geodezyjnego i wykupu 
gruntu prywatnego); 
- Wejhera; 
- Junony; 
- Dworska (od zakrętu z ul. Dworską do szkoły); 
- Łozy; 



18 
 

- Kobieli; 
- Dunikowskiego; 
- alei Generała Józefa Hallera (od ul. Czarny Dwór do ul. Wczasy); 
- Gałczyńskiego; 
- Gdańska (od ul. Uczniowskiej do ul. PCK); 
- Broniewskiego; 
- Matuszewskiego; 
- Kielnieńska (kontynuacja prac); 
- Polanki (sam chodnik); 
- Lubczykowa (nieutwardzony odcinek – dojazd do ul. Inżynierskiej + potrzeba wykupu 
gruntu prywatnego); 
- Telewizyjna (+ potrzeba wykupu gruntu prywatnego); 
- Herkulesa; 
- Chełmińska (+ potrzeba podziału geodezyjnego i wykupu gruntu prywatnego); 
- Kartuska (kolejny etap inwestycji do granicy miasta). 
 

 Buspasy: 
-   zaplanowanie płatności dla wyłonionego wykonawcy buspasów w ciągu ul. Spacerowej; 
- zaplanowanie środków na rozpoznanie inwestycji budowy buspasów w ciągu                           
ul. Słowackiego, w szczególności na odcinku Budowlanych-Potokowa. 
  

 Wynagrodzenia: 
- w obszarze miejskich instytucji kultury w porozumieniu z Biurem Prezydenta ds. Kultury 
zaplanować wzrost wydatków na ten cel. 
  

 Wiaty przystankowe: 
- zaplanowanie środków, aby ogłosić zamówienie publiczne, które spowoduje, że każdy 
przystanek komunikacji publicznej w Gdańsku będzie wyposażony w wiatę przystankową 
z uwzględnieniem procedowanego programu GPKM. 
  

 Schrony: 
- zaplanowanie środków, które pozwolą przygotować raport dot. zinwentaryzowania 
infrastruktury, która może posłużyć za bezpieczne miejsca do ukrycia przez ludność 
cywilną w chwilach kryzysowych. 
 

  Mieszkalnictwo komunalne: 
- priorytetyzacja wydatków na remonty dachów w celu ochrony przed dalszą degradacją 
miejskiego majątku. 
 

 Place zabaw: 
- przekazanie do zarządu wyłącznie GZDiZ, a tym samym wzrost nakładów na budżet 
utrzymaniowy przedmiotowej infrastruktury. 
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 Bezpieczeństwo przeciwpowodziowe: 
- DRMG obecnie prowadzi zadanie polegające na aktualizacji dokumentacji projektowej 
dla budowy przepompowni wspomagającej przy ul. Swojskiej. Konieczność aktualizacji 
projektu wystąpiła ze względu na zmiany w prawie wodnym. Projekt jest obecnie na etapie 
uzgodnień, na ten moment planują zakończenie prac projektowych i pozyskanie 
niezbędnych decyzji administracyjnych do końca roku. Przejście do fazy realizacji zadania 
będzie wymagało zapewnienia finansowania robót (działania przeciwpowodziowe na 
potoku Strzyża).  
 

 Centrum Aktywności Lokalnej przy ul. Jednorożca: 
- zaplanowanie środków na roboty budowlane. 
 

Wniosek nr 04-04/01-01/2024 
  

PUNKT – 9 

Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 
 

Radny Jan Perucki – Przewodniczący Komisji 
Z korespondencji to było od pana przewodniczącego Zarządu Dzielnicy Osowa, wszyscy 
otrzymali mailowo, więc nie będę czytał, chyba, że ktoś z państwa ma jakieś uwagi, pytania 
co do tego.  
 

Radny Mateusz Skarbek – członek Komisji 
Przed wakacjami mówiliśmy o różnych pomysłach odnośnie wizyt w jednostkach, 
spółkach. Jakiś pomysł? Czy pan przewodniczący myślał o tym?  
 

Radny Jan Perucki – Przewodniczący Komisji 
Tak. Mianowicie pan radny słusznie przypomniał, iż była propozycja, abyśmy mieli część 
posiedzeń w formie najprawdopodobniej wyjazdowej w spółach, jednostkach, gdzie 
mamy właśnie ten nadzór właścicielski pełnić i taka moja propozycja pierwsza to jest to, 
abyśmy komisję wrześniową odbyli na stadionie i ze spółką operującą stadionem, 
przyległościami się spotkali i żeby nam zreferowali jak wygląda budżet, jak wyglądają plany 
na przyszłość. Jest to bardzo duży obiekt, kosztochłonny obiekt, na którym być może 
mogłoby się dziać jeszcze więcej, który mógłby w większym stopniu na siebie zarabiać. 
Taka refleksja.  
 

Radny Mateusz Skarbek – członek Komisji 
Świetnie. Mam taki pomysł … 
 

Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 
Przepraszam, mam też podległą sobie jednostkę, o której dzisiaj rozmawialiśmy, Centrum 
Usług Wspólnych, nie wiem, czy państwo kiedykolwiek byli, widzieli i mieli okazję zobaczyć 
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czym się zajmują i jak się rozwijają. To jest w kwestii finansowania i obsługi jednostek pod 
względem księgowym myślę, że bardzo ciekawa jednostka. Także jeżeli mogę zaprosić.  
 

Radny Jan Perucki – Przewodniczący Komisji 
Pod względem księgowym, aczkolwiek pod względem operacyjnym mniej, chociażby 
obcinania kosztów funkcjonowania czy jakiś innych gospodarnych działań już mniejsze 
jakby pole działania upatruję nas jako komisji, ale oczywiście nie chciałbym tego 
wykluczyć.  
 

Radny Cezary Śpiewak-Dowbór – członek Komisji 
Bardziej zoptymalizować się już tego nie da.  
 

Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 
Wydaje mi się, że da, dlatego proponuję. W tej chwili trwa przetarg na tzw. e-sklep, gdzie 
chcielibyśmy zoptymalizować zakupy takie, które są robione do 130 000 z wolnej ręki. 
Jeżeli byłaby taka platforma zakupowa, gdzie jednostki zgłaszają zapotrzebowanie na 
środki o one są zamawiane poprzez połączenie przez efekt skali to może być bardzo 
ciekawe rozwiązanie.  
 

Radny Jan Perucki – Przewodniczący Komisji 
Zwłaszcza, że to nie są takie potrzeby ad hoc, bo kwestia też elastyczności.  
 

Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 
Kiedyś przeliczyliśmy, że 167 jednostek jak każda robi bez procedury do 130 000 zł netto 
zakupy to w efekcie skali rocznie to jest ponad 20 000 000 zł, które chodzą bez procedury, 
więc taki e-sklep też może nawet kilka procent oszczędności zrobić.    
 

Radny Wojciech Błaszkowski – Wiceprzewodniczący Komisji 
Weźmiemy to pod uwagę.  
 

Radny Jan Perucki – Przewodniczący Komisji 
To nie jest oschłe powiedzenie, że weźmiemy to pod uwagę, tylko zastanowimy się.  
 

Radny Mateusz Skarbek – członek Komisji 
Mam taką refleksję, że w przypadku obecności w spółkach dobrze by było w takim 
spotkaniu zobowiązać, albo zaprosić, zależy od podejścia, nie tylko zarząd, ale też 
przedstawiciela Rady Nadzorczej z tego jak wywiązuje się z obowiązku nadzoru w danej 
spółce.  
 

Radny Cezary Śpiewak-Dowbór – członek Komisji 
Słuszny pomysł.  
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Radny Mateusz Skarbek – członek Komisji 
Może to być przewodniczący rady nadzorczej, może podjąć uchwałę, że wyznacza taką i 
taką osobę do wzięcia udziału. Chciałbym przede wszystkim wiedzieć i poznać ludzi, którzy 
zasiadają w radach nadzorczych tych spółek, jakie mają kompetencje, jak wywiązują się z 
obowiązków. Taka sugestia, aby jakoś do tego systemowo podejść.  
 

Radny Jan Perucki – Przewodniczący Komisji 
Systemowo, ok.  
 

Radny Mateusz Skarbek – członek Komisji 
Dobrze by było w świecie idealnym, żeby to byli wszyscy przedstawiciele, ale to jest 
niemożliwe, nierealne, więc chociaż jeden przedstawiciel, który powiedziałby o tym jak 
rady wywiązują się ze swoich obowiązków. Zwracam uwagę, że po reformie KSH te 
obowiązki są większe.  
 

Radny Jan Perucki – Przewodniczący Komisji 
Ok, do zastanowienia.  
 

Radny Mateusz Skarbek – członek Komisji 
Jeżeli to ma być nie tylko wizyta gospodarska, ale mamy się z tego czegoś więcej 
dowiedzieć to korporacyjnie rzecz biorąc suche sprawozdanie zarządu, które każdy może 
sobie w rejestrze sądowym przeczytać to jest niewystarczające i szkoda naszego czasu.  
 

Radny Jan Perucki – Przewodniczący Komisji 
KRS to jest jedna kwestia, taka protokolarna.  
 

Radny Mateusz Skarbek – członek Komisji 
Sprawozdanie możemy przeczytać sobie nie jeżdżąc, ale spotkać się i wysłuchać… 
 

Radny Jan Perucki – Przewodniczący Komisji 
Też zależałoby mi na tym, abyśmy jeszcze przed posiedzeniem, niekoniecznie na samym 
posiedzeniu komisji oczywiście jakieś pytania fajnie, gdyby się też pojawiały z naszej 
strony, niemniej jednak przed samym posiedzeniem, abyśmy wcześniej sformułowali 
pytania i żeby ta odpowiedź była już wcześniej przygotowana, bo jednak konkretnych 
odpowiedzi oczekujemy i zdaję sobie sprawę, że niektóre kwestie mogę być ciężkie, żeby 
ad hoc na nie odpowiedzieć. Natomiast jeżeli dana spółka, jednostka będzie wcześniej 
przygotowana to ciężko mi sobie wyobrazić, żebyśmy tych odpowiedzi nie uzyskali.  
 

Radny Mateusz Skarbek – członek Komisji 
Uważam, że szkoda naszego czasu i zachodu, żebyśmy przyjeżdżali do jednej jednostki i 
słuchali prezentacji w power poincie zarządu, albo nawet nie, bo się nie pofatyguje zarząd, 
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bo nie uzna nas na tyle ważnych, a przekaże informacje, które w sprawozdaniu możemy 
sobie w rejestrze sądowym zobaczyć, przeczytać, sprawozdanie zarządu z funkcjonowania 
spółki. To nie oto chodzi. Tylko do tego to zmierza, po to jest ten przedstawiciel rady 
nadzorczej, żeby powiedział o tym, o czym nie wiemy, możemy się dowiedzieć więcej, a 
także poznać tych ludzi. Do tego to zmierza, bo wszystko inne funkcjonuje w prawie. Żeby 
to było wartościowe.  
 
Radny Jan Perucki – Przewodniczący Komisji 
Dziękuję za bezpośredniość. Mam podobne odczucia. Także też jeżeli chodzi o te nasze 
konkretne pytania i ewentualną możliwość wcześniejszego zadania, żebyśmy faktycznie 
od a do z usłyszeli i też mniej więcej sparafrazuję pana radnego co do tego, żebyśmy 
faktycznie co do tych osób, które będą się z nami spotykały, aby faktycznie to było 
spotkanie merytoryczne i aby zaspokoić naszą ciekawość w konkretnych obszarach 
tematycznych, a niekoniecznie prezentować zdjęcia z imprez, które się odbywały w 
różnych miejscach, bo to jest raczej w mniejszym stopniu zakres zainteresowania naszej 
Komisji. Czy ktoś z państwa ma kontrpropozycję, albo zdanie przeciwne co do tego, 
żebyśmy we wrześniu na arenie się spotkali?  
 
Radny Mateusz Skarbek – członek Komisji 
Jako odrębne posiedzenie? 
 
Radny Jan Perucki – Przewodniczący Komisji 
Najpierw spotkanie z gospodarzami, a następnie druki tematyczne, więc myślę, że nie ma 
najmniejszego problemu, tam będą warunki lokalowe. Zaczniemy wcześniej. Czy 
moglibyśmy sobie tak to zaplanować, aby zacząć godzinę, półtorej wcześniej niż zazwyczaj. 
W takim razie czując ten entuzjazm 14:30 i spotkamy się na miejscu. Arena Gdańsk. 23 
września. I wątek tego kto faktycznie m. in. reprezentuje miasto, ale nie tylko miasto w 
radzie nadzorczej danej spółki. Czy ktoś z państwa ma jeszcze jakieś pytanie, uwagę? 
Bardzo państwu dziękuję za dzisiaj.      

 
 

Następnie Przewodniczący zamknął posiedzenie Komisji. 
Koniec -  godz. 17:00 

Przewodniczący 
Komisji Strategii, Budżetu 

 i Nadzoru Właścicielskiego RMG 
 

/-/ Jan Perucki 
 
Protokół sporządziła: 
Joanna Świeczkowska 


